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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. február 16-i 

üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Dr. Novák 
János, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics 
Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Melsin Valentin képviselő, aki jelezte, hogy más elfoglaltsága miatt nem tud 

az ülésen részt venni 
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Vargáné Szüts Katalin, Svégel Gábor irodavezetők; Kutiné 
Csicskár Edit, Varga Éva és Pünkösd Márton igazgatók, Szakályné Pintér 
Mária főigazgató, Jeki Gabriella újságíró 

 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 10 fővel – határozatképes.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 10 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
24/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. február 16-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester, az ülés előtt kiosztott napirendi javaslatban szereplő napirendek 
megtárgyalását javasolja a képviselő-testületnek.  
E napirendi javaslat három napirendi ponttal – a 16. „Tájékoztató az egészségügyi 
struktúraváltás során a Nagyatádi Kórház-Rendelőintézet szakmai szerkezetének 
alakulásáról”, a 17. „Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2012. 
évi munkatervének módosításáról” és a 18. „Előterjesztés a Magyarország-Horvátország IPA 
Határon Átnyúló Együttműködési Program keretében megjelent harmadik pályázati 
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felhíváshoz kapcsolódó Európai Uniós pályázat benyújtásáról” – tér el a meghívóban szereplő 
napirendi sortól.   
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
25/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelete megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 

1/2011. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 

7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
4.) Előterjesztés az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 

1.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
5.) Előterjesztés az egyes anyakönyvi események engedélyezésének szabályairól 

szóló 4/2011.(II. 18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
6.) Előterjesztés az új önkormányzati feladatellátási rendszerben maradó 

intézmények átalakítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
7.) Előterjesztés a város iskoláiban 2012/2013. tanévben induló első osztályok 

számának meghatározásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
8.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény Egyesített Óvoda 

intézményegységének maximális csoportlétszámai eltérésének engedélyezéséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
9.) Előterjesztés a civil szervezetek támogatásáról szóló szabályzat jóváhagyásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
10.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló üres lakások 

piaci alapon történő bérbeadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 



 3 

11.) Előterjesztés a Nagyatád Város Horvát Önkormányzata részére iroda helyiség 
biztosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

12.) Tájékoztató az önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi 
kötelezettsége teljesítésének ellenőrzéséről 

 Előadó: Dr. Novák János a Bizottsági Elnökök Bizottságának Elnöke 
 

13.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 
határidejű határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

14.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
15/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
15/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
16.) Tájékoztató az egészségügyi struktúraváltás során a Nagyatádi Kórház - 

Rendelőintézet szakmai szerkezetének alakulásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
17.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2012. évi 

munkatervének módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
18.) Előterjesztés a Magyarország-Horvátország IPA Határon Átnyúló 

Együttműködési Program keretében megjelent harmadik pályázati felhíváshoz 
kapcsolódó Európai Uniós pályázat benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

19.) Interpellációk, kérdések 
  
20.) Egyebek 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelete megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A 2012. évi költségvetési javaslatot tárgyalja a képviselő-testület.  
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Az elmúlt két hónap során készítették elő a költségvetési javaslatot. Elfogadásra került a 
2012. évi költségvetési koncepció, melyben meghatározásra kerültek azok a szempontok, 
amelyeket figyelembe kell venni a költségvetés tervezésekor. Az önkormányzati intézmények 
is elkészítették a költségvetésüket, ezeket egyeztették. A bizottságok egy munkaanyagot és ezt 
az előterjesztést is megtárgyalták, megvitatták.  
Sor került a városi Érdekegyeztető Fórum ülésére, ahol a fórum résztvevői is megismerhették 
az önkormányzat költségvetését, az önkormányzat gazdasági-pénzügyi helyzetét, szándékait, 
a költségvetés előirányzatait és jóváhagyólag tudomásul vették ennek az előterjesztésnek a 
lényegi elemeit, tartalmát. Ez a költségvetés a takarékosság, a kiadáscsökkentés szándékával 
is készült, de hordoz olyan tartalmakat is, amelyek talán egy kicsit eltérnek az eddigi 
költségvetési gyakorlatuktól.  
Egy olyan költségvetést állítottak össze, amely minden szempontból azt takarja, hogy milyen 
feltételek és körülmények között fognak dolgozni. Röviden ismerteti az előterjesztés 
tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Látható, hogy jelentősen kevesebb lett a működési hiány az idei évben. Ez azt jelenti, hogy jól 
dolgoztak, azonban még mindig nagy összegű a működési hiány.  
Milyen intézkedéseket kíván az önkormányzat tenni, a működési hiány csökkentése 
érdekében? Melyek azok a lehetőségek, amivel a működési hiányukat még tovább tudják 
csökkenteni? 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A 4. oldalon lévő táblázatban látható, hogy 2011. évről áthozott fizetési kötelezettség mintegy 
28 millió Ft-tal nőtt. Az előző évekhez képest kevesebb vagy több ez a növekedés? 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A 2012. évi költségvetés tervezetben nem talált semmi utalást az önkormányzat ZÁÉV Zrt-
vel szemben történő kötbér realizálásáról. A bizottsági ülésen feltett kérdésére azt a választ 
kapta, hogy még a kereset beadása sem történt meg.  
Hány év kell a keresetlevél megírásához? Mikorra várható az igény tényleges jogi útra 
terelése?  
 
Ormai István polgármester:  
Hogy milyen lehetőségei vannak az önkormányzatnak? A mai testületi ülés egyik 
napirendjében például ez szerepel. Miből lehet megtakarításokat elérni? Azokat a lépéseket 
kell megtenniük, amelyek során a feladat-ellátás – annak minősége, tartalma – jelentősebb 
sérelme nélkül tudnak változtatásokat végrehajtani. Például intézményi átalakítások, bizonyos 
tevékenységek összevonása, létszámcsökkentés, bizonyos szolgáltatások szűkítése. 
Kifejezetten nem mondja a megszüntetése kifejezést, mert azt semmiképpen nem szeretné – 
és nem is lenne szerencsés – ha bármiről is le kellene mondaniuk. 
Látszik, hogy a bevételnövelés szempontjából egy új adó megállapításával tettek egy lépést. 
Ez a költségvetés visszaigazolja, hogy ez egy szükségszerű, kényszerű, de mindenképpen 
megteendő lépés volt, mert különben hiányozna ebből a költségvetésből 60 millió Ft. Ez a 
hiány 2013-ban még inkább jelen van. A felismert és megfogalmazott kiadáscsökkentő, 
bevételnövelő intézkedéseket, lépéseket, döntéseket meg kell tenni, mert azoknak van 
eredménye. Cselekedni kell.  
Mai ülésen is vannak olyan döntések, amelyek ezt a célt szolgálják.  
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Természetesen továbbra is törekszenek arra – és a rendelet-tervezetben meg is fogalmazták –, 
hogy a költségvetési egyensúly javításában mindenképpen számítanak ebben az évben is, a 
költésvetési törvényben meglévő keretből kapott pénzre. Magyarul, az ÖNHIKI-s támogatásra 
pályázatot fognak beadni. Bíznak benne, hogy ismét kapnak támogatást, ami jelentősen 
javítani fogja a költségvetési egyensúlyt.  
Mindenben a realitások mentén igyekeztek tervezni. Nagyon bízik benne, hogy sikerül 
néhány ponton túlteljesíteni a bevételeiket, néhány ponton pedig a kiadásokat csökkenteni.  
Minden jó javaslatot szívesen vesznek, hiszen azért ül itt a testület és azért gondolkodnak 
közösen, hogy jó megoldásokat találjanak.  
Kárpáti László alpolgármester úrnak válaszol. Ha semmi nem változott volna, akkor duplájára 
nőtt volna az áthozott kötelezettség, így viszont minimálisan növekedett. Ez biztosan jóval 
alacsonyabb a korábbi évekhez képest.  
Czimbalek József képviselő kérdésére válaszolva elmondja, hogy egy sokkal bonyolultabb 
helyzetről van szó.  
Egy költségvetésben nem lehet olyan bevételt betervezni, ami bizonytalan. Olyat pedig 
végképp nem, amiről tudják, hogy abból, az adott évben nem lesz bevétel. Ez önbecsapás 
lenne.  
Csak számítható, tervezhető, reálisan teljesíthető előirányzatokat szabad a költségvetésben 
szerepeltetni. Különben nem jelent semmit, és nem jelent olyan iratot, dokumentumot, ami 
meghatározza a gazdálkodásukat. Mindaddig nem fog megjelenni, amíg a költségvetésben 
tényleges, reális megjelenési pontja nem lesz. Akkor fognak eljárni, amikor megalapozták 
már az eljárás feltételeit. Bővebben nem kíván belemenni, de azt azért elmondja, hogy 
bonyolult ügy, nagyon alaposan elő kell készíteni. Az eljárásnak meg vannak a szakaszai, 
ezeket a szakaszokat végig kell vinni. Azt a lépést megtették, hogy kiközölték a kötbér 
igényüket, kibocsátották az egész folyamatot jogilag megalapozó dokumentumot.  
 
Hozzászólások: 
 
Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Czimbalek József képviselő társa Bárdos Lajos Általános Iskola beruházás kötbér igényével 
kapcsolatos megnyilvánulására reagál.  
Ennek a folyamatnak van egy jogilag szabályozott, bejárt útja. Nyilvánvalóan, rövidesen 
elkerül ez az ügy egy olyan stádiumba, hogy reálisan be lehessen nyújtani.  
Magával a költségvetéssel, illetve a jövő évi költségvetés rendeletével kapcsolatban a 
következőket mondja el. Kapcsolódva a polgármester úrhoz és a már elhangzottakhoz 
valóban, egy látszólag egyszerű költségvetésről van szó. Igyekeztek megmaradni a realitások 
szintjén mind a bevételeknél, mind a kiadásoknál. Ő is úgy látja, hogy van arra remény, hogy 
a bevétel növekedés emelkedhet, a kiadáscsökkenés csökkenhet. Mint ahogy a polgármester 
úr is említette, a 6. napirendi pontban egy intézkedési terv vázolódott fel, ami korábban már a 
képviselő-testületi ülésen szerepelt. Akkor, éppen az első négy pontot – véleménye szerint 
fésületlensége miatt – nem fogadta el a testület. Azóta több bizottság is megtárgyalta. Úgy 
gondolja, hogy majd 6. napirendi pont tárgyalása során már egy letisztultabb javaslatként 
fognak vele találkozni.  
A Pénzügyi Bizottság ülését megelőző nap a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
pontosan azt a javaslatot fogalmazta meg és terjesztette be a 6. határozati javaslati pontként, 
amelyről az elnök úr is beszélt. Bízik benne, hogy a jövő évi költségvetésük valóban úgy 
alakul, ahogy tervezik. Nem szabad elfelejteni, hogy 2013-tól felelőtlenül nem lehet sem alá, 
sem fölé tervezni.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Úgy tűnik, a képviselő úr megelőlegezte, hogy mit akart mondani. A Pénzügyi Bizottság 
véleményében írta le azt, amiről a képviselő úr az előbb beszélt.  
A bizottsági ülésen hosszasan tárgyaltak a költségvetésről, valamint az önkormányzat 
pénzügyi helyzetéről és a lehetséges megoldási módokról. Ennek eredményeként 
kezdeményezi a Pénzügyi Bizottság, hogy haladéktalanul kezdjék el az önkormányzati 
működés felülvizsgálatát tekintettel a várható struktúraváltozásokra, valamint a 2013. évre 
bevezetendő új működési rendre. Olyan intézkedéseket kell előkészítni, amely végrehajtása 
hozzájárul a 2013. évi költségvetés egyensúlyának megteremtéséhez. Javasolják, hogy a 
képviselő-testület határozatban írja elő, hogy a májusi ülésre készüljön tájékoztató az 
önkormányzati feladat-ellátás felülvizsgálatáról és a várható intézkedések előkészítéséről. Ezt 
a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság konkrétan is megfogalmazta.  
A jövőre vonatkozóan látni kell azt, hogy 2013-tól teljesen meg fog változni az önkormányzat 
egyrészt feladat finanszírozása – feladatközpontú lesz –, másrészt élesen külön fognak válni a 
kötelező és nem kötelező feladatok előirányzatai, finanszírozásai illetve finanszírozási 
lehetőségei. Mindez azzal jár majd, hogy a kötelező feladat finanszírozásából nem 
fordíthatnak semmilyen módon pénzeszközöket a nem kötelező feladatok ellátására. 
Amennyiben azt szeretnék, hogy a jelenleg fennálló durván 130 millió Ft-nyi működési 
hiányuk – ami a normatív finanszírozás működési hiánya – nullára csökkenjen, felül kell 
vizsgálniuk a nem kötelező feladat-ellátásokat. El kell dönteni – és csak és kizárólag a 
képviselő-testületület jogosult erre – hogy melyek azok a feladatok, amelyek sokkal 
szerényebb mértékben kerülnek finanszírozásra, vagy amelyekről akár le is kell mondaniuk. 
Ez egy nagyon fájdalmas munka lesz és várhatóan a májusi képviselő-testületi ülésen elég 
komolyan kell is majd foglalkozni vele.  
Van egy másik feladat is, amelyről nem született határozati javaslat – de véleménye szerint a 
májusi adatok és az előterjesztés ismeretében – feltétlenül foglalkozni kell vele, hogy mely 
módon fogja az önkormányzat a fennálló hiteleit törleszteni. Milyen intézkedéseket kell tenni 
annak érdekében, hogy ne csak a működése legyen biztosított, hanem a hiteleket és annak 
kamatait is vissza tudja fizetni. Ez sem lesz egy kis feladat. Mindezek mellett a Pénzügyi 
Bizottság és jómaga is az előterjesztett költségvetést elfogadásra javasolják, tekintettel arra, 
hogy nem kívánnak – és ő sem kíván – olyan javaslatot tenni, amely a most jól működő és 
elindított, mondjuk nem kötelező feladatokat elkezdené megnyirbálni. Annál is inkább nem, 
mert valamit leépíteni egy-két pillanat műve, felépíteni viszont hosszú évek munkája.  
 
Ormai István polgármester:  
Nagyon szépen fogalmazott az elnök úr.  
A bizottsági üléseken nagyon érdekes volt, hogy érdemben és összefüggésében át tudták 
tekinteni a 2012. évi költségvetésüket. Mivel nincs több hozzászóló, lezárja a napirend 
tárgyalását. Az előterjesztő kéri, hogy a 2. határozati pontról is foglaljon állást a képviselő-
testület. Egy kimutatással egészíti ki az előterjesztést és két táblázatot cserél ki a rendelet-
tervezetben.  
Van a Pénzügyi Bizottságnak egy javaslata és egy véleménye melyet Sasvári Tamás elnök úr 
ismertetett. A javaslat tartalma megegyezik a 6. napirendi ponthoz a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság által megfogalmazottakkal. Jegyző asszonyt kérdezi, hogy 
megtehetik-e azt, hogy ott – a 6. napirendi pontnál – szavazzanak róla?  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nincs konkrétan megfogalmazott határozati javaslata a Pénzügyi Bizottságnak. A 6. pontnál 
viszont konkrét határozati javaslat van. Ezért a véleményről szavazni nem kell, de a határozati 
javaslatról igen.  
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Ormai István polgármester:  
Nem ért egyet.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Szellemében ugyan az, mint a Pénzügyi Bizottság javaslata. Véleménye szerint ehhez a 
napirendi ponthoz illik. Azt gondolja, hogy a költségvetés kapcsán kellene erről szavazniuk, 
de elfogadja a 6. pontnál történő szavazást is.  
 
Ormai István polgármester:  
Mint előterjesztőnek az a javaslata, hogy mindenképpen, ahogy eddig is, vegyék komolyan a 
bizottság javaslatait. Kezdeményezi, hogy a most meglévő és előttük lévő kettő határozati 
pontot az alábbi harmadik határozati ponttal – ami egyébként megegyezik a Városfejlesztési 
és Gazdálkodási Bizottság javaslatával – egészítsék ki:  
A képviselő-testület elrendeli, hogy a várható intézményfenntartói, államigazgatási 
átszervezésekkel kapcsolatosan, a nagyatádi önkormányzat struktúráját érintő valamennyi 
változás tekintetében készüljön előzetes anyag, amely bemutatja a megmaradó önkormányzati 
feladatokhoz igazodó struktúrát, az önkormányzat működésének alakulását, valamint a 
feladatokhoz szükséges létszámot. Készüljön számítás arra vonatkozóan, hogy a változás az 
önkormányzat költségvetését milyen mértékben befolyásolja.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Jegyző asszonyt kérdezi, hogy mi lesz a 6. számú napirendi ponttal, mivel ez egy önálló 
határozati javaslati pont? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Valóban, ebben az esetben a képviselő-testület két ugyanolyan határozati javaslatot fogadna 
el, nyilván a 6. napirendnél tárgyalva a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság határozati 
javaslata az 1. napirendi pontnál már szerepel és elfogadásra kerül.  
Tehát, a 6. napirendi pontnál nem kell már újra szavazni róla, mert két azonos tartalmú 
határozat kerülne elfogadásra egyazon ülésen.  
 
Ormai István polgármester:  
Kérése, hogy formai okok miatt ne hátráljanak meg. Vállalja, hogy plagizálta a bizottsági 
javaslatot.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi 
költségvetéséről szóló önkormányzati rendelete megalkotásáról szóló előterjesztés 3. ponttal 
kiegészített határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
26/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

polgármester a 2012. évi költségvetési rendelet elfogadásáig időarányosan az előző 
évi előirányzatok mértékéig szedte be a bevételeket, és teljesítette a kiadásokat. A 
teljesített kiadásokat és bevételeket a költségvetési rendelet előirányzatai 
tartalmazzák. 
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 Határidő: 2012. február 16. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 7. kimutatásban foglaltak 

szerint állapítja meg a 2012. és az azt követő három évre a Stabilitási törvény 45. § 
(1) bekezdés a) pontja felhatalmazása alapján kiadott jogszabályban 
meghatározottak szerinti saját bevételeinek, valamint a Stabilitási törvény 3. § (1) 
bekezdése szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek 
összegét. 

 
 Határidő: 2012. február 16. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
3.) A Képviselő-testület elrendeli, hogy a várható intézményfenntartói, államigazgatási 

átszervezésekkel kapcsolatosan, a nagyatádi önkormányzat struktúráját érintő 
valamennyi változás tekintetében készüljön előzetes anyag, amely bemutatja a 
megmaradó önkormányzati feladatokhoz igazodó struktúrát, az önkormányzat 
működésének alakulását, valamint a feladatokhoz szükséges létszámot. Készüljön 
számítás arra vonatkozóan, hogy a változás az önkormányzat költségvetését milyen 
mértékben befolyásolja. 

 
 Határidő: 2012. májusi testületi ülés 
 Előadó:   Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi 
költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet tervezetét. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 
2012. évi költségvetéséről szóló 3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 
 
Ormai István polgármester:  
Megköszöni a költségvetés elkészítésében résztvevők munkáját, valamint a képviselő-testület 
bizalmát, támogatását. 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 

1/2011. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A legutóbbi módosítás óta kapott állami támogatásokat az önkormányzat. A szabály szerint 
ezeket át kell vezetni a költségvetésen, hogy a mérleget már ehhez lehessen igazítani.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetéséről szóló 1/2011. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosításának tervezetét.  
   
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 
2011. évi költségvetéséről szóló 1/2011. (II. 18.) önkormányzati rendelete módosításáról 
szóló 4/2012. (II. 16.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
3.) Előterjesztés a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 7/2008. 

(II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Hozzászólások: 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
A Rinyamenti Szociális Szolgáltató Központ előkészítette a térítési díjakra vonatkozó 
javaslatot.  
Több szülő is megkereste azzal a kérdéssel, hogy a bölcsődei intézményi térítési díj milyen 
formában és hogyan lesz megállapítva. A szülők teherbíró képességét is figyelembe véve, 
plusz olyan speciális szolgáltatások bevezetését tervezve gondolták azt, hogy csak az 
étkeztetésért fizessenek térítési díjat. A számítások alapján a gondozási díj 20 eFt-ba került 
volna egy főre, melyet a szülők nem tudtak volna fizetni, és már előre jelezték, hogy akkor 
sajnos nem viszik gyermeküket a bölcsődébe.  
Ellentételezésre, azért, hogy növeljék a bevételeket, több szolgáltatást fog a jövőre nézve 
tervezni a bölcsőde, mint pl. mozgásfejlesztés, játszóház (ahova az otthon lévő kismamák 
bemehetnek), gyermekfelügyelet, pótolva ezzel a bevételkiesést, igénybevételére térítési díjat 
állapítottak meg. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításának tervezetét. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekvédelmi és szociális 
személyes gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
5/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
4.) Előterjesztés az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 1.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat vagyonának hasznosításáról 
szóló 30/2008. (IX. 1.) önkormányzati rendelet módosításának tervezetét. 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat vagyonának 
hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 6/2012. 
(II. 17.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
5.) Előterjesztés az egyes anyakönyvi események engedélyezésének szabályairól szóló 

4/2011.(II. 18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
Elmondja, hogy a kiosztásra került kiegészítés csak annyiban tér el a kiküldöttől, hogy az 
anyakönyvi esemény hivatali helyiségen kívüli helyszínen való tartásának engedélyezése 
iránti kérelmet az esemény tervezett időpontját megelőző 60 helyett 30 nappal előbb kell 
írásban benyújtani a jegyzőhöz 

 
Hozzászólások: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Jónak tartja a kezdeményezést, hiszen haladni kell a korral.  
Ami számára érdekes, hogy az anyakönyvvezető mi alapján dönti el, mi jó és mi nem.  
 
Ormai István polgármester:  
Pl. ha csónakban szeretnék megtartani, akkor nyilván az veszélyezteti az anyakönyv 
biztonságát.  
Jegyző asszonyt kérdezi, hogy az ilyenekre gondolnak? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az egyes anyakönyvi események 
engedélyezésének szabályairól szóló 4/2011.(II. 18.) önkormányzati rendelet módosításának 
tervezetét. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az egyes anyakönyvi események 
engedélyezésének szabályairól szóló 4/2011.(II. 18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
szóló 7/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
6.) Előterjesztés az új önkormányzati feladatellátási rendszerben maradó intézmények 

átalakítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Az imént a polgármester úr azt mondta, hogy 2013. szeptemberétől kerül át az oktatás az 
államhoz. Ez egy új időpont? 
 
Ormai István polgármester:  
Elnézést kér, rosszul mondta. 2013. január 1-jével kerül át.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A 4. pontban a polgármester úr említette a gazdasági társasági formában történő működtetés 
elemzését a Gyógyfürdő, Városi Strand és a Tanuszoda tekintetében, ahol a határidő március. 
Ez azt jelenti, hogy a márciusi testületi ülésre elméletileg egy elképzelésnek kell lennie? 
 
Ormai István polgármester:  
Igen. Reméli nem lesz félreérthető, amit mond. A szervezeti egységek egyik költségvetési 
szervtől a másikhoz való rendelése a legegyszerűbben végrehajtható lépés. Szerteágazóbb 
előkészítést igényel, de bejárt útja van a gazdálkodás beemelésének a központi 
gazdálkodáshoz. A harmadik eleme a járatlan út, ez pedig a gazdasági társaság alapítása, 
annak előkészítése. Mind a hármat hozni akarják a márciusi ülésre. Ezért írták maguknak a 
március 12-ét. Nem várnak vele, dolgoznak rajta, hogy minél előbb meg tudják tenni ezeket a 
lépéseket. Bonyolultsága szempontjából ezek az elemek ilyen módon minősíthetőek. 
Természetesen a gazdasági társasággá alakításnál is az a céljuk, hogy végleges javaslatot 
hozzanak, de nyilván lehetnek még olyan elemek, amelyeket ma még nem látnak.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Aggályai voltak a korábban, ezzel kapcsolatosan készült előterjesztés első négy pontjával. Ez 
került átdolgozásra. A tárgyalás során sikerült viszonylag egységes nézetre jutni, hogy ez a 
felállás működni fog-e és valóban takarékossági intézkedések vonatkozásában hozza-e a 
kívánt eredményt. Úgy gondolja, hogy a gazdasági társasági formában is sikerült olyan 
elképzeléseket felvázolniuk, ami reményt ad arra, hogy kiadásokat fog kiváltani, mely által 
eredményesebben fog működni a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények. Ez egyben a 
gazdasági társasággá alakításával kapcsolatosan a vezetés kérdését megoldja – amit szintén 
boncolgatott –, másrészt pedig ott van egy új nagy intézmény, ami a Művelődési Központtal 
mintegy négyszeresre duzzadását jelenti. Ezzel kapcsolatban olyan aggályai voltak, hogy 
ilyen esetben elgondolkodtató, hogy nem kellene megpróbálni egy új pályázatot kiírni a 
vezető személyre. Nem a jelenlegi vezető iránti bizalmatlanságból mondja, hanem azért, mert 
egy új, összetett feladatkörbe, lehet, hogy új elképzelésekkel még jobb elvárásokat tudnának 
megfogalmazni. De ha végiggondolja azt, hogy annak idején a Művelődési Ház vezetője 
pártállástól függetlenül egységes szinten, teljesen egységes konszenzussal lett megbízva ezzel 
a feladattal, itt rokonfeladatok vannak egyesítve véleménye szerint helyesen. Úgy gondolja, 
hogy az ő megbízásából még vissza lévő idő bőven elegendő arra, hogy bebizonyítsa, hogy 
ezt az új, nagyobb intézményt eredményesen tudja működtetni.  
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A maga részéről el tudja ezt így fogadni, reméli, hogy képviselőtársai is támogatni fogják.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem szeretné, ha a köztudatban így maradna meg, ezért pontosít. Dr. Novák János képviselő 
által említett új nagy intézmény semmilyen körülmények között, semmilyen szempontból 
nem lesz négyszeres.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Mint egyik pályázó, érintettséget jelent be. Kéri, hogy ne kelljen a napirendről történő 
szavazásban részt vennie.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az előterjesztés kapcsán számtalan olyan kérdés merül fel, amely megfogalmazódik az 
emberben akkor, amikor az előterjesztést olvassa, hogy vajon ezek az intézmények a jelen 
átszervezés után hogyan fognak működni. Ezen kérdések nagy részét a Pénzügyi Bizottság 
ülésén feltette, elmondta, megbeszélték.  
Véleményeként azért elmondja, hogy az előterjesztés politikai szándékként elfogadható és 
érthető. Gazdasági szemszögszögből viszont nem igazán kezelhető. Az előterjesztésből pont 
azok az anyagok hiányoznak, amelyeket majd a márciusi testületi ülésre fognak megkapni, 
amelyek alapján el lehetne dönteni, hogy ez az átszervezés valóban gazdaságos vagy sem, 
valóban hoz eredményt, vagy sem. Most, személy szerint ő csak arra tud hagyatkozni, hogy 
elfogadja azt, hogy hozza majd a várt eredményt és nem fog kárt okozni. Bár fenntartásai 
vannak a működés szempontjából, különösen a Városgondnokságnál, akinek a tevékenységét 
nem lehet összehasonlítani sem a gimnáziuméval – gazdasági szempontból –, és sokrétűség 
szempontjából sem a Művelődési Központtal.  
 
Ormai István polgármester:  
Az ilyen jellegű hozzászólások azért nagyon jók, mert az előterjesztőt, a javaslattevőt arra 
sarkallják, hogy igen, bizonyítsa a javaslatának életképességét. Ezért megköszöni Sasvári 
Tamás képviselő úr hozzászólását.  
Czimbalek József képviselő érintettségét illetően felmerült benne, hogy minden határozati 
javaslati pontnál vagy csak a vezetői pályázat visszavonásánál érintett-e illetve, hogy 
egyáltalán érintett-e? Generálisan ki kell zárni a szavazásból a Czimbalek József képviselő 
urat? Sasvári Tamás képviselő urat is kizárják? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A képviselő köteles bejelenteni az érintettségét, ha az ügy őt vagy a hozzátartozóját 
személyében érinti. A személyes érintettség az 5. pontnál merülhet fel. Ugyan nem 
pályázatról való döntésről van szó, de érinti az adott pályázatot, melyben a két képviselő 
érintett.  
Gyakorlatilag, a pályázati eljárásról valamilyenfajta döntés születik, amiben ők érintettek.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Ha Sasvári Tamás képviselő nem jelenti be érintettségét nem jelent semmit, ugyanis a 
jogszabály azt is kimondja, hogy ha a képviselő elmulasztja az érintettség bejelentését, az 
nem változtat azon, hogy érintett, és a szavazás akkor is érvényes.  
Egyetért a jegyző asszonnyal abban, hogy az 5. pontnál merül fel Czimbalek József 
érintettsége.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Azért mondta, hogy bizonytalan, mert gyakorlatilag nem személyi döntésekről van szó, 
hanem egy olyan pályázat visszavonásáról, amelyikre a képviselő-testületből ketten pályáztak.  
De ha valóban igaz az, hogy az 5. pontban érintett ő is, akkor érintett azokban a pontokban is, 
amelyek az NFS-re vonatkoznak, tekintettel arra, hogy az NFS vezetésére, igazgatói állására 
adta be pályázatát. Tehát akkor ő kvázi nem támogatja, hogy ezt az intézményt szétbontsák és 
átalakítsák, mert ő nem erre pályázott anno. Ezért érdekes kérdés ez.  
 
Ormai István polgármester:  
Dr. Novák János képviselőnek nem ad igazat, hiszen akkor lehet valamiről szavazni, ha van rá 
javaslat. Azt írja elő a szabály, hogy vagy bejelenti a képviselő az érintettségét, vagy a 
testületből valaki bejelenti, hogy valamelyik képviselőtársának érintettsége van.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Bejelenti, hogy nem kíván szavazni a napirendi pontok kapcsán.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Félreértette a polgármester úr, ő az általános szavazás menetére gondolt.  
 
Ormai István polgármester:  
A határozathozatalból történő kizárásról szavaznak Czimbalek József esetében. 

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Czimbalek József képviselő 
határozathozatalból történő kizárását érintettség miatt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület Czimbalek József 
képviselő határozathozatalból történő kizárását – 7 igen és 2 tartózkodással – elfogadja, 
(Czimbalek József képviselő nem szavazott), és a következő határozatot hozza: 
 
27/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja az új önkormányzati 
feladatellátási rendszerben maradó intézmények átalakítására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatáról történő szavazásból Czimbalek József képviselő érintettség miatti 
kizárását.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Sasvári Tamás képviselő határozathozatalból 
történő kizárását érintettség miatt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület Sasvári Tamás képviselő 
határozathozatalból történő kizárását – 7 igen és 2 tartózkodással – elfogadja, (Sasvári Tamás 
képviselő nem szavazott), és a következő határozatot hozza: 
 
28/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja az új önkormányzati 
feladatellátási rendszerben maradó intézmények átalakítására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatáról történő szavazásból Sasvári Tamás képviselő érintettség miatti 
kizárását.  
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Ormai István polgármester:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság határozati javaslati pontjáról, majd azt követően 
az előterjesztés határozati javaslatáról szavaznak.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
határozati javaslati pontját.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 6. határozati javaslati pontját egyhangú – 8 igen – szavazattal 
elfogadja, (Czimbalek József és Sasvári Tamás képviselő nem szavazott). 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az új önkormányzati feladatellátási 
rendszerben maradó intézmények átalakítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, (Czimbalek József és Sasvári Tamás képviselő 
nem szavazott), és a következő határozatot hozza: 
 
29/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények intézmény szervezeti keretéből kikerül a 
Városi Sportcsarnok, a Mudin Imre Sportcentrum és a Tourinform Iroda, s ezen 
intézményegységek működtetése és fenntartása 2012. április 1-től a Nagyatádi 
Művelődési Központ szervezeti keretében történik. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

Nagyatádi Városgondnokság és a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 2012. 
április 1. napjától önállóan működő költségvetési szervként működnek tovább, 
pénzügyi és gazdasági feladataikat Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri 
Hivatala végzi. 

 
3. A képviselő-testület megbízza a jegyzőt és az érintett intézményvezetőket, hogy 

végezzék el a szervezeti változtatáshoz szükséges feladatokat, készítsék el és 
terjesszék a képviselő-testület elé az alapító okiratok módosítását, valamint a 
gazdálkodásra vonatkozó munkamegosztás és felelősségvállalás rendjét szabályozó 
megállapodások tervezetét. 

 
 Határidő: 2012. március 12. 
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
  Kutiné Csicskár Edit igazgató 
  Horváthné Simon Anikó mb. igazgató 
  Pünkösd Márton igazgató 
 
4. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete elrendeli, hogy készüljön 

javaslat a Gyógyfürdő, a Városi Strand és a Tanuszoda gazdasági társasági 
formában történő működtetésére. Be kell mutatni a gazdálkodás elemeit, el kell 
készíteni egy üzleti év tervét. 

 
 Határidő: 2012. március 12. 
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 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
  Horváthné Simon Anikó mb. igazgató 
 
5. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete tekintettel a Nagyatádi Fürdők 

és Sportlétesítmények költségvetési szerv átszervezésére, a 270/2011. (XI. 14.) számú 
határozatát, a vonatkozó kiírt intézményvezetői pályázatot visszavonja, a pályázati 
eljárást megszünteti. 

 
 Határidő: 2012. február 18. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
6 A Képviselő-testület elrendeli, hogy a várható intézményfenntartói, államigazgatási 

átszervezésekkel kapcsolatosan, a nagyatádi önkormányzat struktúráját érintő 
valamennyi változás tekintetében készüljön előzetes anyag, amely bemutatja a 
megmaradó önkormányzati feladatokhoz igazodó struktúrát, az önkormányzat 
működésének alakulását, valamint a feladatokhoz szükséges létszámot. Készüljön 
számítás arra vonatkozóan, hogy a változás az önkormányzat költségvetését milyen 
mértékben befolyásolja. 

 
 Határidő: 2012. májusi testületi ülés 
 Előadó:   Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
7.) Előterjesztés a város iskoláiban 2012/2013. tanévben induló első osztályok számának 

meghatározásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a város iskoláiban 2012/2013. tanévben induló 
első osztályok számának meghatározásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
30/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
1.) a) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

2012/2013. tanévre az általános iskolába beiratkozó első osztályosokat 6 
csoportban helyezzék el, az alábbiak szerint:  

Nagyatádi Közoktatási Intézmény: 
- Bárdos Lajos Általános Iskola, Sportiskola és Zeneiskola - Alapfokú 

Művészetoktatási Intézmény  3 csoport 
- Árpád Fejedelem Általános Iskola és  
 Alapfokú Művészetoktatási Iskola  2 csoport 

            - Móricz Zsigmond Általános Iskola  1 csoport 
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b) Az osztálycsoportok szervezése során figyelembe kell venni a megállapított 
körzethatárokat, és az egyenlőtlenségek elkerülése végett - a háromfai Móricz 
Zsigmond Általános Iskola kivételével - 21-26 fős osztálylétszámokat kell 
kialakítani. 

 
c) Az iskolai beiratkozásokat a döntésnek megfelelően kell megszervezni.  

Határidő: 2012. március 30. 
Felelős: Szakályné Pintér Mária főigazgató 

  
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy, ha a 

jelentkezők száma eléri a törvényben előírt átlaglétszámot, akkor a 2012/2013. 
tanévben az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskolában egy 6 osztályos 
gimnáziumi, egy 5 és egy 4 éves gimnáziumi, egy 4 éves szakközépiskolai, kettő 
szakképzési valamint egy felnőttképzési osztály induljon. 

 Az 5 illetve 4 évfolyamos gimnáziumi osztályok együttes indítására akkor kerülhet 
sor, ha mindkét osztály tanulólétszáma az előírt átlaglétszámot eléri. Ha egyik 
osztály létszáma éri el az átlaglétszámot, akkor csak az az osztály indítható. Ha egyik 
osztály létszáma sem éri el az átlaglétszámot, akkor a jelentkezőket át kell irányítani 
úgy, hogy az egyik osztály létszáma legalább az átlaglétszámnak megfelelő legyen, és 
csak az az osztály indítható. A szakképzés indítására akkor kerülhet sor, ha a 
jelentkezők száma szakmacsoportonként eléri a 12 főt. Ápoló felnőtt szakképzést 20 
fő jelentkezése esetén indíthat az intézmény. 

 
 Határidő: 2012. június 25. 
 Felelős: Dr. Büttnerné Bódi Ágnes igazgató 
 
8.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény Egyesített Óvoda 

intézményegységének maximális csoportlétszámai eltérésének engedélyezéséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Hozzászólások: 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Az előterjesztés 2. pontjával, hogy az óvodák csak a 3 éves kor feletti kisgyermekek számára 
biztosítsák az óvodai nevelést, maximálisan egyetért.  
Több jelentkező esetén megoldás lehet, hogy az adott évben 3. évét betöltött, bölcsődébe lévő 
kisgyermekeket az óvodának nem kellene átvenni. Ez a bölcsődék kihasználtságát is segítené, 
és az óvodáknál sem okozna gondot. 2014. január 1-ig meg lehetne csinálni, mert akkor lép 
életbe a köznevelési törvény és így a bölcsőde és az óvoda együttműködése eredményeként 
javulna esetleg a bölcsőde kihasználtsága, és nem biztos, hogy kellene a maximális 
csoportlétszámtól eltérő engedélyezést biztosítani.  
Úgy gondolja, hogy kellene a két intézmény között egy hatékonyabb együttműködés.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Közoktatási Intézmény Egyesített 
Óvoda intézményegységének maximális csoportlétszámai eltérésének engedélyezéséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
31/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a fenntartói jogok 

gyakorlója a Nagyatádi Központú Nevelési és Oktatási Intézményfenntartó Társulás 
által fenntartott Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat közoktatási 
intézmény Egyesített Óvoda intézményegységében, a jogszabályban meghatározott 
maximális csoportlétszámoktól való eltérést a melléklet szerint engedélyezi.  

 
2. A képviselő-testület a maximális csoportlétszámoktól való eltérés engedélyezésével 

csak a 3 éves kor feletti gyermekek számára biztosítja az óvodai nevelést az óvodai 
intézményegységben. 

 
Határidő: 2012. február 20. 
Felelős: Ormai István polgármester 
  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
  Szakályné Pintér Mária főigazgató 
 
9.) Előterjesztés a civil szervezetek támogatásáról szóló szabályzat jóváhagyásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Örül annak, hogy szabályozott keretek közé kerül a civil és sportszervezetek támogatási 
rendszere.  
Kérdése a pályázati adatlappal kapcsolatos. A pályázónak az adatlapon fel kell tüntetni a 
számlaszámát. Azok a szervezetek, amelyek sem adószámmal, sem számlaszámmal nem 
rendelkeznek, milyen formában lesznek támogatva és hogyan fogják megkapni a támogatást? 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Március 12-e a beadási határidő. Akkor ez azt jelenti, hogy a civil szervezetek számára már 
elérhető ez a pályázati anyag? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az elmúlt évek tapasztalata alapján és a városban való működésük, tevékenységük alapján 
célszerű, hogy ha nem csak a bejegyzett civil szervezetek, hanem kisebb csoportok, klubok is 



 18 

önkormányzati támogatáshoz jutnak. Ezek nem jelentős összegek, de az ő tevékenységük 
támogatására is igény volt, és elfogadott volt a képviselő-testület és a bizottság részéről.  
A leginkább célravezetőnek azt látja, ha ezeknek a kis kluboknak a tevékenységét a 
Művelődési Központ összefogja, és ott történnek meg ezek a kifizetések számukra, illetve 
konkrét eszközök vásárlása, vagy amire a tevékenységükhöz szükségük van.  
Holnaptól elérhető lesz ez a pályázati adatlap. Általuk ismertek a civil szervezetek, akik a 
városban tevékenykednek. Meg is keresik őket és minden segítségek megadnak, hogy az 
előírt határidőig ez megtörténjen. A március 12-ei határidőt azért fontos tartani, mert 
feldolgozásukat követően az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságnak döntenie kell a 
támogatások odaítéléséről, ezért az előterjesztést el kell készíteni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem megy az jogilag, amit a jegyző asszony mondott. A Művelődési Központon keresztül 
sem lehet juttatni. A be nem jegyzett szervezeteknek semmilyen támogatást úgy, hogy az ő 
tulajdonukba menjen át, nem lehet adni.  
Csak úgy, ha a Művelődési Központ eszköze marad, ők csak használhatják ezt. Ugyanis a jogi 
személyiség nélküli társasági szervezetek semmilyen állami pénzből nem lehet közvetve sem 
közvetlenül támogatni. Pl. egy szülő szervezet vagy diákönkormányzat is ebbe a kategóriába 
esik.  
 
Ormai István polgármester:  
Határozott és szigorú Dr. Novák János képviselő úr.  
 
Hozzászólások: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Úgy gondolja, hogy ezzel a szabályozással egyszerűbb lesz a bizottság dolga is. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Ezek az eszközök nem a klubok, csoportok tulajdonába kerülnek, hanem ezeket az 
eszközöket, tárgyakat felhasználják a tevékenységükhöz. Ezzel dolgoznak és valószínűleg ott 
is hagyják a Művelődési Központban pl. egy kiállítás miatt. Gyakorlatilag összefogja a 
Művelődési Központ ezt a tevékenységet, és ehhez a tevékenységhez nyújtanak segítséget.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Amit a Művelődési Központ tehet, az nem más, mint hogy megválthatja a saját munkáját 
ezekben az eszközökben. 
 
Ormai István polgármester:  
Az élet mindig megoldja ezeket a látszólagos problémákat. Eddig is megoldották, meg fogják 
ez után is oldani, csak most sokkal szabályozottabb lesz.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a civil szervezetek támogatásáról szóló 
szabályzat jóváhagyásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 
 



 19 

32/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja az előterjesztés 
mellékletét képező a civil szervezetek önkormányzati támogatásáról szóló szabályzatot a 
hozzá tartozó pályázati dokumentációval együtt. 
 
10.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló üres lakások piaci 

alapon történő bérbeadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 
tulajdonában álló üres lakások piaci alapon történő bérbeadásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
33/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbiakban felsorolt, az 

önkormányzat tulajdonában álló lakások piaci alapon történő bérbeadásával, a 
303/2011. (XII. 15.) számú határozatban meghatározott feltételekkel történő újbóli 
meghirdetésével egyetért: 

- Baross Gábor utca 5/a. 1/1. 89 m2 2+félszobás 
- Baross Gábor utca 5/a. 3/7. 25 m2 1 szobás 
- Dózsa György utca 11/4. 88 m2 3 szobás 
- Erkel Ferenc utca 1/c. 88 m2 1+3 félszobás. 

 
2.  A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét a pályázati felhívások 

elkészítésére, aláírására, kihirdetésére, illetve a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottságot a pályázati eljárás lefolytatására. 

 
Határidő: pályázatok felhívások elkészítésére, kifüggesztésére 2012. február 29. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
11.) Előterjesztés a Nagyatád Város Horvát Önkormányzata részére iroda helyiség 

biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Egy ellentmondást mindenképpen tisztázni kell mielőtt döntést hoz a képviselő-testület.  
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Az előterjesztés címében az szerepel, hogy Nagyatád Város Horvát Kisebbségi 
Önkormányzata, a napirendi sorban pedig az előterjesztés címe „Előterjesztés Nagyatád Város 
Horvát Önkormányzata ……”. Melyik a helyes? Amíg ez a dilemma nem oldódik fel, nem 
tudnak érvényes döntést hozni.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A kérelem úgy szól, hogy Nagyatád Város Horvát Kisebbségi Önkormányzata, mert ez van 
szinkronban azzal a pecséttel, ami egyébként nem helyes. A pecsétet nem ők csináltatták. 
Nem akart ellentmondásba keveredni, hogy ha egyszer lepecsételi, hogy Nagyatád Város 
Horvát Kisebbségi Önkormányzata, akkor nem azt írja, hogy Nagyatád Város Horváth 
Önkormányzata, mert akkor ide sem került volna az előterjesztés.  
Feloldja a problémát. Mindig is Nagyatád Város Horvát Önkormányzata volt. Rosszul lett 
annak idején csinálva a pecsét, és ezt a nevet, hogy Nagyatád Város Horvát Önkormányzata, 
meg is erősítették a legutóbbi ülésükön. Tehát egyedi névként maradt az eredetileg is 
törzskönyvezett önkormányzati név. Tehát a napirendi sorban szereplő Nagyatád Város 
Horvát Önkormányzata.  
 
Ormai István polgármester:  
Tehát nem kisebbségi, nem nemzetiségi. Ez szabályos? 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Igen. 
 
Ormai István polgármester:  
Biztos, hogy szabályos? 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Azért mondta, mert utána néztek. Ezt egyébként a jegyző asszony meg tudja erősíteni. 
Lehetőség van arra, hogy egy kisebbség egyébként az önkormányzata nevét saját maga 
határozza meg, semmi nem tiltja azt, hogy sem kisebbségi, sem a nemzetiségi jelző ne 
szerepeljen az önkormányzat megnevezésében.  
Ha szükséges, nyilván jogszabállyal alá tudják támasztani. A múlt héten volt a testületi 
ülésük, ahol pont ez volt a kérdés, hogy szükséges-e felvenni a nemzetiségi vagy a kisebbségi 
jelzőt. 
Nem kell, ezért döntöttek úgy, hogy akkor maradjon az eredetileg is választott név.  
 
Ormai István polgármester:  
Módosítani kell a határozati javaslatot. Ezért az előterjesztő törli a határozati javaslat 1. és 2. 
pontjában a „Kisebbségi” szót.  
Megjegyzi, hogy Nagyatád Város Horvát Önkormányzata nem összetévesztendő Nagyatád 
Város Önkormányzatával.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nem tudja, hogy mi a gyakorlat az ilyen jellegű helyiségek vagy irodák használatba adásakor 
a rezsi díjakkal mit kell tenni? Fizeti vagy nem fizeti azt sem. A határozati javaslatban erről 
szót kellene ejteni.  
 
Ormai István polgármester:  
Nincs rezsi és nem kell beleírni. 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Horvát Önkormányzata 
részére iroda helyiség biztosításáról szóló előterjesztés elnevezésében módosított határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
34/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város Horvát 

Önkormányzata részére, annak lakosságközelibb működéséhez iroda helyiséget 
biztosít. 
 

2. A Képviselő-testület a Nagyatád Város Horvát Önkormányzata részére az 
önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 448/2 helyrajzi számú, természetben a 
Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület földszintjén lévő, 3. számú, 16,3 
m2 nagyságú iroda helyiségre: 

- 2012. március 1. napjától, 
- a 2010/2014 választási ciklusra, 
- önkormányzat működésével kapcsolatos feladatok ellátására, 
- a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI törvény 11. § (14) bekezdése 

alapján ingyenesen a használat jogát biztosítja. 
 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a használati szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: értesítés a döntésről 2012. február 22. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
12.) Tájékoztató az önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége 

teljesítésének ellenőrzéséről 
 Előadó: Dr. Novák János a Bizottsági Elnökök Bizottságának Elnöke 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Tájékoztatja a képviselő-testület, hogy a képviselő társai illetve a nem képviselő 
alpolgármester a vagyonnyilatkozati kötelezettségének határidőben és rendben eleget tett.  
A bizottsági elnökök bizottsága ezt megvizsgálta és a mellékelt határozati javaslatot kéri 
elfogadni.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati képviselők 
vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége teljesítésének ellenőrzéséről szóló tájékoztató 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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35/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város 

Önkormányzata Képviselő-testületének Bizottsági Elnökök Bizottsága Elnökének az 
önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége teljesítésének 
ellenőrzéséről szóló tájékoztatóját elfogadja. 

 
2. A képviselő-testület tudomásul veszi, hogy a Képviselő-testület tagjai és a nem a 

képviselő-testület tagjai közül választott alpolgármester a vagyonnyilatkozat-tételi 
kötelezettségének határidőben, a hatályos jogszabályban foglaltakban megfelelően 
eleget tettek. 

 
13.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 

határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
36/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
Ormai István polgármester 15

37
 órakor szünetet rendel el.  

Az ülés 16
02

 órakor folytatódik.  

 
14.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
 
Ormai István polgármester:  
A 14/A. „Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben 
hozott intézkedéseiről” napirendet tárgyalják.  
Megkérdezi a bizottság elnökét, van-e kiegészítése.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
Az előző napirendi pontnál már látták, hogy maradtak lakások érdeklődés nélkül. Az 
egyszobás lakásokra nagy volt az érdeklődés, több pályázat is érkezett, azonban a pályázat 
jelentős része érvénytelen volt, ezért megbeszélték a Műszaki és Vagyongazdálkodási 
Irodával, hogy még inkább odafigyelnek arra, hogy a pályázók, a pályázati kiírás valamennyi 
kérdésére feleljenek, és akkor nem fordul elő, hogy van pályázat, mégis csak egy lakásról 
sikerül érvényes pályázat alapján dönteni.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, (Boros Bálint képviselő nem szavazott) és a 
következő határozatot hozza:  
 
37/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2012. február 14-i ülésén átruházott hatáskörben a 
Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a. szám alatti társasház második emeletén lévő, 5. 
számú, az önkormányzat tulajdonában álló lakás bérlőjének kijelöléséről hozott 
döntését jóváhagyja. 

 
2.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságnak a 2012. február 14-i ülésén a 2012. évi munkatervéről 
szóló tájékoztatást tudomásul veszi.  

 
Boros Bálint képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma: 9 fő  

 
Ormai István polgármester:  
A 14/B. „Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott 
intézkedéseiről” napirendet tárgyalják.  
Megkérdezi a bizottság elnökét, van-e kiegészítése.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Nincs kiegészítése.  
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, (Boros Bálint képviselő nem szavazott) és a 
következő határozatot hozza:  
 
38/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete az Oktatási Kulturális és 

Sport Bizottság 2012. évi munkatervét a bizottság 2012. február 14-i ülésén a 
12/2012. (II.14.) számú határozatában megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 

 
2. A képviselő-testület a Nagyatádi Közoktatási Intézmény intézményegységeiben és 

tagintézményében a 2012/2013. tanévre történő beiratkozások időpontjait az 
Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 2012. február 14-i ülésén a 13/2012. (II.14.) 
számú határozatában megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 
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3. A Képviselő-testület a Nagyatádi Közoktatási Intézmény Egyesített Óvoda 
intézményegységének nyári zárva tartásának rendjét az Oktatási, Kulturális és 
Sport bizottság 2012. február 14-i ülésén a 14/2012. (II.14.) számú határozatában 
megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 

 
15/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatóját.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
39/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
15/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a tájékoztató határozati javaslatát egyhangú – 9 
igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
40/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
16.) Tájékoztató az egészségügyi struktúraváltás során a Nagyatádi Kórház - 

Rendelőintézet szakmai szerkezetének alakulásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A tájékoztatót az ülés előtt vette fel megtárgyalásra a képviselő-testület a napirendi sorba. 
Bízik benne, hogy sikerült mindenkinek áttekinteni az írásos összegzést.  
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Ha valami, akkor a Nagyatádi Kórház működése, sorsa, jövőbeni lehetőségei, a Nagyatádi 
Kórház ellátási struktúrája, lehetőségei mindenkit érdekel és érint, nem csak Nagyatádon, 
hanem a dél-somogyi térségben is. Nagyatádon nagyon régóta minden egészségügyi 
átalakításkor és most is, amikor ez a jelenlegi folyamat megindult azt mondták, és képviselték 
azt az álláspontot, a dél-somogyi térségben élő lakosságot, hogy Nagyatádon aktív fekvőbeteg 
ellátást nyújtó kórház működését akarják. A kifejezést nem véletlen használta. Ezt nem 
szeretnék és óhajtják, hanem akarják, hogy ez így legyen, mert meggyőződésük az, hogy 
ennek a kórháznak nélkülözhetetlen szerepe van az ebben a térségben élő emberek 
egészségügyi ellátásában. Azt mondták és képviselték az elmúlt hetek és hónapok során, hogy 
ennek a kórháznak a működésével, egészségügyi szolgáltatásaival biztosítani kell az itt 
élőknek az egészségügyi ellátásokhoz való hozzájutásának a lehetőségét, a biztonságos 
betegellátást, a reális elérését ezeknek az egészségügyi szolgáltatásoknak. Ez a kórház egy 
nagyüzem, 400 dolgozóval, tehát nem utolsó szempont és nagyon fontos körülmény, hogy 
milyen munkalehetőséget tud biztosítani, hogyan alakul a foglalkoztatás ebben az 
intézményben. Alapvetően ezeknek a szempontoknak az érvényesítése volt az, amelyet 
képviseltek az elmúlt időszakban. Miért kellett ezt képviselni? Azért mert elindult egy olyan 
folyamat, amely Magyarországon az egészségügyi szolgáltatások struktúrájának, 
összetételének az átalakítását, változtatását célozta meg. A Semmelweis Terv keretében zajlik 
ez a struktúraváltás. Ennek egy előkészítő szakasza volt, aminek a kiindulási pontját 
tekinthetik 2011. novemberének, amikor az ezzel a feladattal megbízott szakmai előkészítő a 
változtatást, szakmai előkészítő feladatával megbízott GYEMSZI mozaikszavú szervezet 
készített egy elképzelést, ami bizony azt tartalmazta, hogy aktív ellátás nem lesz a Nagyatádi 
Kórházban. Ezt követően dolgoztak azért, hogy ez ne így legyen. Elmondja, hogy ebben a 
folyamatban minden résztvevő konstruktív magatartást tanúsított. Együttműködő, a másik fél 
véleményére nyitott magatartást tanúsított, ami nagyban segítette azt, hogy érdemben tudtak 
tárgyalni és képviselni az itt élő emberek szempontjait és érdekeit. A folyamat során 
egyeztetések, sok alkalommal megbeszélések, írásos álláspontok egymáshoz való eljuttatása, 
visszaigazolása, módosítása zajlott. Három síkon történt ez a folyamat. Az egyik a 
kifejezetten szakmai, szorosan az orvos szakmai, egészségügyi és az erre vonatkozó 
szabályozás mentén zajlott. A másik egy politikai síkon zajlott, melyben az érintett térségek 
országgyűlési képviselői is részt vettek – Szászfalvy László és Karvalics Ottó országgyűlési 
képviselő urak és Gelencsér Attila megyei elnök, hiszen Somogy megyéről van szó. A 
harmadik pedig – talán mondhatja azt, hogy szervező erőt képviselt ebben a folyamatban – 
Nagyatád Város Önkormányzata. Az önkormányzat volt az, aki a városházáról és ebből a 
pozícióból dolgoztak minden irányba, az egészségügyi államtitkárság, a GYEMSZI, a területi 
igazgatóság, a kórházat működtető menedzsment, a kórházat működtető szakemberek és a 
politikusok irányába. Ennek a folyamatnak a vége, hogy ma össze lehet foglalni azt, hogy mi 
lett az eredménye ennek a munkának azzal, hogy még felidézi a legkritikusabb pontot. Ez 
pedig a tárgyalások legvégén a sebészet az, ami a leginkább vitát váltott ki, és a 
legmarkánsabban jelentek meg különböző, egymástól eltérő szempontok. Ez volt a 
fordulópontja az ügynek, aminek a vége az, hogy baleseti sebészeti osztály működhet a 
Nagyatádi Kórházban.  
A struktúraváltást követően a mai ismereteik szerint a Nagyatádi Kórházban az aktív 
fekvőbeteg ellátást nyújtó osztályok úgy alakulnak, hogy marad változatlan formában és 
változatlanul 61 ágyon a belgyógyászat, marad változatlan formában az aktív pszichiátriai 
ellátást biztosító osztály 20 ággyal, lesz egy reumatológiai aktív osztály 16 ággyal, ahogy 
említette baleseti sebészet, traumatológia 15 ággyal osztályként fog működni és az intenzív 
osztály továbbra is 5 ággyal szolgálja a betegeket. Ennek a struktúrának két nagyon fontos 
pillére van és egy harmadik eleme. Az egyik a belgyógyászat, ami a legtöbb megbetegedést, a 
legtöbb embert érintő ellátási forma. Itt továbbra is mindenféle belgyógyászati, kórházi 
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ellátást, egészségügyi szolgáltatás el tudnak végezni. A másik eleme a traumatológiai osztály 
a baleseti sebészet, ahol a másik kritikus pont a sürgős sebészeti beavatkozások elvégzésére a 
nap 24 órájában lehetőség lesz. Ezek mellett, mögött ott van az intenzív osztály és ott van a 
sürgősségi fogadó hely. Azoknak az egészségügyi ellátási formáknak a kiváltására, amelyek 
nem működnek a következő időszakban – szülészet, neurológia és általános sebészet – pedig 
egy olyan lehetőség kínálkozik, hogy pályázati támogatásokkal az egynapos sebészeti 
beavatkozások továbbfejlesztése, a járóbeteg-szakellátás korszerűsítése és a sürgősségi fogadó 
helynek a kibővítése, korszerűsítése valósulhat meg. Ez a másik irány, ami az aktív osztályok 
mellett megjelenik. Ez azért fontos, mert lesz egy normál sebészeti osztályuk – a baleseti 
sebészeti osztály – és ez kiváló hátteret, alapot tud nyújtani arra, hogy más jellegű sebészeti 
beavatkozásokat továbbra is el lehet végezni a Nagyatádi Kórházban. Ez egy stratégiai 
jelentőségű és fontosságú eleme a rendszernek. A krónikus osztályok pedig változatlan 
formában és ágyszámon és osztályszerkezetben dolgoznak tovább. Ebben a tájékoztatóban 
leírta azt, hogy 117 aktív ágy marad, 251 krónikus ágy és ezzel a 368 ággyal dolgozhat tovább 
a kórház. Ez a mai állapot. Lezárult ez az egyeztetési folyamat. Ezt az általa most ismertetett 
struktúrát a szakmai előkészítő szervezet részéről is visszaigazolták azzal, hogy azon dolgozni 
kell természetesen, hogy a traumatológiai ellátás személyi feltételei mindenképpen 
biztosítottak legyenek. Ez a feladat azzal, hogy ez az osztály megkapta a lehetőséget a további 
működésre, és a három kistérség ellátását a Nagyatádi Kórház továbbra is elláthatja – barcsi, 
nagyatádi és csurgó kistérség – azt jelenti, hogy stabil és kiszámítható működése lehet a 
traumatológiai osztálynak, tehát a mostani menedzsmentnek az a feladata, hogy a szakmai 
feltételeket kiegészítse és folyamatosan biztosítsa ehhez a munkához.  
A következő hetekben, hónapokban természetesen további lépések történnek. Ez már úgy 
gondolja, hogy a szakemberek feladata, hogy mindezt hogyan dokumentálják, és milyen 
további lépések szükségesek. Azt látja, hogy ebben a nagyon jelentős és Nagyatádot nagyon 
komolyan érintő folyamatban, egy olyan működési, szolgáltatási struktúra maradt, ami 
alkalmas arra, hogy továbbra is és hosszú távon azt mondhassák Nagyatádon egy aktív ellátást 
nyújtó kórház működik.  
Ez volt a céljuk. Az látja, azt gondolja, hogy közös összefogással, közös munkával ezt a 
céljukat el tudták érni. Meg kell őrizniük azokat az értékeiket, amelyekkel rendelkeznek és 
ezek között ott van a Nagyatádi Kórház tevékenysége is.  
 
Boros Bálint képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 10 fő  

 
Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A FIDESZ frakció nevében szól hozzá. Elmondja, hogy az országos médiában és helyi 
fórumokon is a kórházzal kapcsolatban kritika érte őket. Ahogy a polgármester úr elmondta, a 
teljes önkormányzat azon volt, hogy ezt a célt elérjék, amelynek része a FIDESZ frakció is. 
Ebben nagyon konstruktívan tudtak együtt dolgozni.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Mivel ő is érintett ebben a kérdésben, pár dolgot elmond.  
Az egyik szemük sír, a másik nevet. Azt gondolja, hogy ez részben egy nagy veszteség, 
hiszen három osztályuk szűnik meg, viszont mégis úgy tudtak kijönni ebből a helyzetből, 
hogy a 24 órás sebészeti ellátás megmarad, és ez volt számukra végig a legfontosabb kérdés.  
Hangsúlyozza, hogy az, hogy ez a három osztály megszűnik, egy hosszú folyamat eredménye. 
Nem tudták teljesíteni azokat a feltételeket, amik szerinte jogos elvárások, mint pl. az 
ideggyógyászat vonatkozásában a CT. A szülészet vonatkozásában jóval korábba elindult ez a 
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leépülés, a barcsi kistérség elveszítése idején a szülések száma úgy lecsökkent, hogy még a 
napi 1 szülés sincs. Ilyen esetben fenntartani egy osztályt, három műszakos nővérgárdát 
kiállítani nem egy gazdaságos dolog és szakmailag is nehezen tartható. A sebészettel 
kapcsolatban - egyetért az előtte szólókkal – egy összehangolt lobbi tevékenységet tudtak 
kifejteni. Annak ellenére, hogy hasi sebészet vonatkozásában csak egynapos sebészet maradt 
meg, azért a baleseti sebészeti osztály megmaradt és a 24 órás sebészeti ellátás is, így nem 
adódik az, hogy mindenkit – még az egyszerű baleseti eseteket is – be kell vinni Kaposvárra. 
A hasi sebészet vonatkozásában is van egy aktív osztályuk, ahol azért lehet kezelni más 
betegeket is. Véleménye szerint ez egy elfogadható kompromisszum.  
Minden résztvevőnek köszöni a munkáját.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az egészségügyi struktúraváltás során a 
Nagyatádi Kórház - Rendelőintézet szakmai szerkezetének alakulásáról szóló tájékoztató 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a tájékoztató határozati javaslatát egyhangú – 
10 igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
41/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az egészségügyi struktúraváltás 
során a Nagyatádi Kórház-Rendelőintézet szakmai szerkezetének alakulásáról szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
17.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2012. évi 

munkatervének módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete 2012. évi munkatervének módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a tájékoztató határozati javaslatát egyhangú – 
10 igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
42/2012. (II. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. évi munkatervét az 
alábbiak szerint módosítja: 
 

A 2012. április 26-ra tervezett testületi ülés 2012. május 3-án kerül megtartásra. 
 

Határidő: azonnal a munkaterv módosítására 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
18.) Előterjesztés a Magyarország-Horvátország IPA Határon Átnyúló Együttműködési 

Program keretében megjelent harmadik pályázati felhíváshoz kapcsolódó Európai 
Uniós pályázat benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
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Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Mikor indulna ez, ha nyer a pályázat? 
 
Ormai István polgármester:  
2013-ban.  
 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Tekintettel arra, hogy 6. napirendi pont keretében az intézmény átalakításokról, 
megtakarításokról és egyéb megszorításokról beszéltek, ő ezt a pályázatot, most sem tudja 
támogatni.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Magyarország-Horvátország IPA Határon 
Átnyúló Együttműködési Program keretében megjelent harmadik pályázati felhíváshoz 
kapcsolódó Európai Uniós pályázat benyújtásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a tájékoztató határozati javaslatát egyhangú – 9 
igen és 1 nem – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
43/2012. (II. 16.) számú határozat 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Magyarország-

Horvátország IPA Határon Átnyúló Együttműködési Program keretében megjelent 
HUHR/1101 azonosító számú Harmadik Pályázati Felhívás részeként a nagyatádi 
volt Zeneiskola épületének fejlesztésére irányuló projekt benyújtásával, tartalmával 
és költségvetésében biztosítja a pályázathoz szükséges 23 500 EURO (~7 050 e Ft) 
önerőt.  

 
2. Felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a pályázat benyújtásához szükséges 

dokumentumokat elkészíttesse, a partnerségi megállapodást aláírja, a pályázatot 
benyújtsa, és az ehhez szükséges nyilatkozatokat megtegye. 

 
Határidő: 2012. március 12. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
19.) Interpellációk, kérdések 
 
Interpellációk, kérdések nem hangzottak el.  
 
20.) Egyebek 
 
Egyebek nem hangzottak el.  
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Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület nyílt ülését 1625 órakor 
bezárja. 

 
 

K.m.f. 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 

Dr. Orbán Csaba 
képviselő 

Rácz Ferenc 
képviselő 

 
 

jegyzőkönyv hitelesítők 


